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ULUSLARARASI AKADEMILER BIRLIĞININ 
MÜNIH TOPLANTISI 

TÜRK TAR İH KURUMU BAŞKANLİĞİNA 

Merkezi Belçika'da Brüksel'de bulunan ve bu yıl 15-21 Haziran 1975 tarihle-
rinde Federal Almanya'da Munih'te toplanan Uluslararası  Akademiler Birliği'nin 
(Union Academique Internationale) 49. toplantısına Türk Tarih Kurumu dele-
gesi olarak katılmak üzere 14 Haziran 1975 tarihinde Münih'e hareket ettim ve 
22 Haziran 1975'te Ankara'ya döndüm. 

Ev sahibi Bavyera Akademisi Başkanı  Prof. Hans Raupach tarafından 15 Ha-
ziran 1975 günü delegeler onuruna verilen kabul resmine katıldım. 

16 Haziran 1975 Pazartesi günü yıllık toplantı  başkan Prof. Turner tarafından 
açıldı. Toplantıya 27 ülkenin akademileri delege göndermek suretiyle katıldılar. 
Bazı  ülkeler birden fazla delege ile temsil edilmişler ve ayrıca komisyon çalışma-
larına katılmak üzere uzmanlar da gondermişlerdir. Ayrıca UNESCO ve CHIPSH 
delege göndermek suretiyle çalışmalara katılmış  ve bazı  ülkeler de gözlemciler 
göndermişlerdir. 

Başkan yıllık toplantıya ilk kez katılan delegeleri ismen selamladı. Vefat etmiş  
olan delegelerin anısına saygı  duruşuna davet etti. 

Yoklama yapıldıktan sonra üzerinde çalışılan projeler hakkında genel bilgi 
verdi ve projelerin tahakkukunda çekilen maddi güçlüklerden bahsetti. Kendisine 
cevap veren Bay D'Ormesson genişleme gereğini savundu. 

Bundan sonra komisyonlara üye seçimine geçildi ve komisyonlar yeni üyelerle 
takviye edildi. Tabula Imperii Romani ve Dictionnaires Assyriens komisyonlarına 
asil üye seçildim. Birbirleriyle aynı  saatlerde toplanmayan diğer bir çok komis-
yonların çalışmalarına da katıldım. 

Tabula Imperii Romani komisyonunda Batı  ve Orta Avrupa bölgelerine ait 
çalışmaların gelişmiş  olması  memnunluk yarattı. İstanbul paftası  ile ilgili çalışma-
ların henüz başlayamamasımn nedenleri üzerinde yaptığım açıklamalar anlayışla 
karşılandı. Raportörlük görevini yüklenmiş  olan M.r. Ward-Perkins Konya ve An-
kara paftasımn hemen hemen baskıya hazır olduğunu ve Türk Tarih Kurumu'nun 
bu paftayı  basmayı  kabul etmesinin büyük memnunlukla karşılandığını  bildirdi. 

İstanbul ve Trakya paftasının hazırlanmasına Prof. A. Erzen tarafından şim-
diki koşullar altında olanak bulunamadığı  takdirde başka yollar aranması  gerek-
tiğini söyledi. Kendisinin bu maksatla önümüzddeki sonbaharda meseleyi konuş-
mak üzere Türkiye'ye gelmek istediğini, İstanbul ve Trakya bölgesi ile ilgili olarak 
ingilizlerin eskiden yapılmış  bazı  çalışmalarının mevcut olduğunu, arazide yapıl-
ması  gereken çalışmalarla bunların takviye edilmesi gerektiğini, İstanbul Müze-
lerinden Bay Nezih Fırath ve Bayan Nuşin Asgari tarafından bil çalışmaların yürü-
tülebileceğini ve paftanın tamamlanabileceğini ifade etti. 
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Dictionnaires Assyriens komisyonunda Chicago Cniversitesi Oriental Insti-
tute adına Bayan Erica Reiner'in hazırladığı  rapor ile bir Italyan heyetinin hazır-
ladığı  rapor müzakere edildi. Büyük bir kısmı  basılmış  olan Chicago Sözlüğüntin 
durumu büyük memnunluk yarattı. Italyan heyetinin yaptığı  çalışmalar da ilgi 
ile izlendi. 

18 Haziran Çarşamba günü saat I8'de Bavyera Akademisindeki Thesaurus 
Linguae Latinae çalışmaları  ile ilgili büyük koleksiyon ziyaret edildi. 1893 yılında 
E. Wolflin ve Th. Mommsen gibi bilim adamlarının girişimleri sonucu hazırlan-
masına başlanan bu dil hazineleri 9 milyon fişi ihtiva etmekte ve 2 2 kişilik yerli 
ve yabancı  bilim adamı  tarafından toplanmakta ve yayına hazırlanmaktadır. 1900 
yılında yayımına başlanan bu sözlük çalışmalarının yarısı  tamamlanmıştır. 

19 Haziran 1975 Perşembe akşamı  Bavyera Hükümeti Başbakanı  Bay Goppel 
tarafından Bavyera krallarmın Münih'teki sarayının muhteşem kabul salonların-
dan birinde Uluslararası  Akademiler Birliği üyeleri onuruna parlak bir kabul resmi 
düzenlendi. Bavyera Başbakanı  ile Başkan arasında nutuklar teati edildi. 

20 Haziran 1975 Cuma günü otobüslerle Ammersee gölüne gidildi ve bu gölde 
bir vapur gezintisi yapıldı. Bu gezide barok tarzındaki Andex ve Dissen kiliseleri 
ziyaret edildi. Bu gezide de Bavyera Akademisinin konuğu idik. Andex kilise ve 
manastırımn meşhur lokantasında bir yemek verildi. Yemekte Başkan Prof. Raupach 
ile dostum ve yakın meslekdaşım Bavyera Akademisi üyelerinden Prof. Petschow 
ve hanımları  ile birlikte aynı  masada oturduk ve fikir teatisinde bulunduk. 

2 1 Haziran Cumartesi günü Genel Kurulun kapanış  toplantısı  yapıldı. Bu 
toplantıda Union Acad6nique Internationale'ın genişletilmesi konusunda üye 
ülkelere Questionnaire'ler gönderilmek suretiyle fikirlerinin alınmasına, bütçenin 
artırılması  için özel fon'un kullanılmasına, üyelik aidatının 4.5.000 Belçika frangı na 
çıkarılmasına, çeşitli projeler için baskı  yardımı  yapılmasına, UNESCO ile ilişki-
lerin sıklaştırılmasına, Gana Akademisi'nin üyeliğe kabulüne karar verildi. Yönetim 
Kurulu görevini yapan buro'ya yeni üyeler seçildi. Gelecek toplantının 13-19 Ha-
ziran 1976 tarihlerinde Brüksel'de yapılması  karara bağlandı. Komisyonlarda ka-
bul edilen raporlar gözden geçirildi ve ufak tefek değişikliklerle onaylandı. 

Union Aca&mique Internationale'in çalışmalarına katılan üyelerin listesi 
ile çalışma programı, bütçe tasarısı, sunulan raporlar ve toplantı  tutanakları  ilişik 
olarak sunulmuştur. 

Saygılarımla, 

SEDAT ALP 


